



**ပုဂ္ဂိုလ် Internet Connectivity Device (ပီးလီလာအိတ်ဒီးတတ်ဘျူးစဲအုထာန်နဲး) တတ်အာန်လီအီလီ
SY2024 - 2025**

DeKalb County School District (ကီရ်ရှပ်ဒီးထိုင်ကွီလီဂဝီ) ကတ်ပနီဟုတ်လီဝဲဒုတ် Internet Connectivity Device (ပီးလီလာအိတ်ဒီးတတ်ဘျူးစဲအုထာန်နဲး) ဆူဟုတ်ဖီဖီအိတ် လာပုဂ္ဂိုလ်အိတ်လီကဝီ PreK - 12 တီအပူ လာကစူးကါဝဲဒုတ် တတ်မလီမဒီး အနံ (SY 2024 - 2025) အကတီအဂီလီ တတ်ဘျူးစဲအုထာန်နဲးပီးလီ ကမုဝဲဒုတ် DCSD (DeKalb County School District) အတတ်ဖိတ်လံဒီးတတ်ကဘုတ်ကဒါကွါအီ ဖဲတတ်မုဟးထိုင်လါ ကီရ်ရှပ်ကွီလီကဝီ ဒီး/မုတမု တတ်ယုကဒါကွါဖဲနံကတတ် တတ်မအကျါအကျါအခါနံလီ.

တတ်ယုထိုင်မိတ်ဒီး ပုဂ္ဂိုလ်တတ်ဖတ်လါ ကမး, ဆဲးလီမံ, ဒီးပိတ်ထွဲ တတ်နံကွါတတ် လါလတ်တီလံမီအီအပူ, ယုဒီး ကွါ, တတ်မလီ တီဒီး, ဒီးကီရ်ရှပ်ကွီလီကဝီဖီလစံ ဒီး တတ်မအကျါအကျါတတ် လါအဘုတ်ထွဲဒီး တတ်ဟုတ်ဟံသး ဒီး တတ်စူးကါ စဲးဖီကဟုတ် ပီညါ တတ်စုဂီဒီးနံလီ.

ဆဲးကျါပု- နမုဒိတ်ဒီး တတ်သံကွတ် မုတမု တတ်ဘုတ်ယိုင်တတ်နံ, ဝံသးစူးဆဲးကျါ ကွါ တတ်ဟုတ်ကျါ နံတကွါ.

ပုဂ္ဂိုလ် Internet Connectivity Device (ပီးလီလာအိတ်ဒီးတတ်ဘျူးစဲအုထာန်နဲး) တတ်အာန်လီအီလီ

တတ်ဒီးနံဘုတ်ပီးလီ

မိတ်ဒီးကွါတတ် ကဘုတ်ဆဲးလီအမံဒီးဆုကဒါကွါ တတ်အာန်လီအီလီအံ တချူးလါ တတ်ဟုတ်လီအီ ပီးလီသုနံလီ.

တတ်ဟုတ်ကွါ ပီးလီ

ပီးလီသုနံတတ်အံ ကဘုတ်တတ်ဆုကဒါအီဆူကွါ တတ်ထိုင်ကွါတတ်မလီနံ ကတတ်ဝဲအခါနံလီ. ပီးလီလါ တတ်ဟုတ်အီလါ တတ်ကစူးကါအီ အဂီ လါ DCSD အံ တတ်ဟုတ်ဆီဆူ ပုဂ္ဂိုလ်လါအိတ် တသုဘုတ်ဒီး တတ်ကဆိကတီကွါတတ်ဟုတ်လီဆူ ပုဂ္ဂိုလ်အိတ် ဖဲအဲဒုတ် တထိုင် ကွါလါအဟုတ်လီတတ်အံလါတတ်နံလီ. ပုဂ္ဂိုလ်တတ်လါလါအလီတတ်လီကံလါ ကဘုတ်ကဒါကွါပီးလီနံ ကဘုတ်ဟုတ်လဲးတတ်အပူ တုလါတတ်ကပူပီးလီ အတတ်ပီး တတ်လီတမံလါလါ အပူပုပု, ဒီး တတ်ကဟံးဟံ တီပတီ ခဲကွါ, ကွါတတ်ဖျါ, ဒိပ်လိတ်မတ်တတ်, မုတမု တတ်လဲထိုင်လဲထီ တတ်အုတ်သးတတ် တုလါအဟုတ်အိတ်လဲးတစုနံလီ.

တတ်တကွါထွဲတတ်

ကီရ်ရှပ်လီကဝီ ပုဂ္ဂိုလ်ကျါတတ် ကဆါတတ် တတ်ဂုတ်ထိုင်အသးသုတ်တတ် ပုဂ္ဂိုလ်ဒီး တတ်ဆီတလဲ Internet Connectivity Device (ပီးလီလာအိတ်ဒီးတတ်ဘျူးစဲအုထာန်နဲး) အပူ ပုပု ဖဲပီးလီမုဟးဂီတတ်ဘျူးဘျီ လါတတ်ထိုင်ကွါတတ်မလီနံ တနံနံပီးအပူ နံလီ.

ပီးလီတတ်အံမုဝဲ CIPA (ပုဖိတ် အုထာန်နဲး တတ်ဒီသဒါ အဲးတတ်သိုင်တတ်သီ) တတ်လူဟံမထွဲ လါတတ်နီဖဲလီအီလါ ကီရ်ရှပ်ကွီလီကဝီ ဒီး တတ်ကဘုတ်စူးကါအီထဲလါ တတ်မလီ တတ်ပညိုင်တတ်အဂီနံနံလီ. ဖဲတတ်အိတ်လါကွါတတ်လီတတ်ကျါအဖီခိုင် လါအခါ မိတ်ဒီး/ပုဂ္ဂိုလ်ထွဲတတ်တတ် အိတ်ဒီးမုဒါလါပုပုလါ ကကွါထွဲပုဂ္ဂိုလ်အိတ်စူးကါ ပီးလီနံလီ. ပုဂ္ဂိုလ်တတ် တတ်ဟံ ဖျါထိုင် တတ်ဟံသုတ်ဟံသးလါအတကြားဝဲဘုတ်, နံလီစူးကါ တတ်ပီးတတ်လီ လါတတ်တြီအီတတ်ဒီးပီးလီ, တတ်လါလါ, လါတတ်လီတတ်ကျါတတ်ပုလါလါအပူဘုတ်နံလီ. ပုဂ္ဂိုလ်တတ် တတ်ကဟံးဟံအီလါအမံကမုတ်တတ်သိုင်တတ်သီ ဒီး/မုတမု တတ်ဟံးဂုတ်အီလါသဲးစဲ ဖဲအဲဒုတ် မုစူးကါ ပီးလီလါ တတ်ဟူးတတ်ဂဲလါတတ်ကြားတတ်တတ်အဂီ, ဖဲအိတ်လါကွါတတ်လီတတ်ကျါ အခါမုဂု တတ်အိတ်အခါမုဂုနံလီ.

နီကစိတ်တတ်ဂုတ်ကျါ

ကီရ်ရှပ်လီကဝီ-ထူးထိုင်ဟုတ်လီ ပီးလီတတ်နံနံမုဝဲ DCSD အတတ်စုလီခိုင်ခိုင်လီ. လါတတ်နံအယိ, တတ်မတတ်တမံလါလါ ပီးလီအံအဖီခိုင်နံ တမုဝဲနီကစိတ်တတ်ဂုတ်ကျါဘုတ်နံလီ. တတ်အံအိတ်ပညါ DCSD ပုမတတ်ဖိ, ကဟံးကွါ ဒီး သမံသမံ တတ်စူးကါ ကီရ်ရှပ်လီကဝီ-ထူးထိုင်ဟုတ်လီ အံလဲးတြီနံပီးလီအံ, တတ်လါလါသုနံလီ.

တတ်လါတတ် ပီးလီတတ်ပီးလီအဆါကတီ

ပုဂ္ဂိုလ် ပီးလီတတ်လါ ကီရ်ရှပ်လီကဝီ-ထူးထိုင်ဟုတ်လီခဲလတ် ကဘုတ်လူဟံထွဲ တတ်မုလါ ကွါစိလါ ဘုတ်တတ်ဟံဖျါထိုင်အီလါ ကီရ်ရှပ်လီကဝီ ဖီလစံ ဒီး တတ်ဖဲးတတ်မ တတ်နံကွါ **IFBGA- တတ်ဟံးမုဒါလါတတ်စူးကါ Enterprise Network, JD: (မုကျါ ဝဲကွါ တတ်ဖဲးတတ်မ ပုဘျူးစဲ, JD)- ပုဂ္ဂိုလ် တတ်သိုင်တတ်သီ/ပုဂ္ဂိုလ် အတတ်ဘျူး ဒီး JS- ပုဂ္ဂိုလ် စုအိတ်လီ, တတ်အလဲ ဒီး တတ်အပူကလံတတ် နံလီ. တတ်လီတတ်လီကံလါ ကလူဟံထွဲတတ်မုလါကွါစိသုတ်တတ်အံဒီး ကဟံးထွဲထိုင်အံဒီး တတ်မကမု ပုဂ္ဂိုလ်အတတ်သိုင်တတ်သီ လါအဘုတ်ထွဲဘုတ်သးတတ်နံလီ. ကီရ်ရှပ်လီကဝီ အဖီလစံခဲလတ် ဘုတ်တတ်ယုထိုင်နံအီဖဲ www.dekalbschoolsga.org သုနံလီ.**



ပုံနှိပ်/ဖွဲ့စည်းမှုများကို ပေးပို့ရန်အတွက် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့် လက်မှတ်ရေးထိုးမှုများကို ပြန်လည်စစ်ဆေးရန် လိုအပ်ပါသည်။ ပုံနှိပ်/ဖွဲ့စည်းမှုများကို ပြန်လည်စစ်ဆေးရန် လိုအပ်ပါသည်။ ပုံနှိပ်/ဖွဲ့စည်းမှုများကို ပြန်လည်စစ်ဆေးရန် လိုအပ်ပါသည်။

နီကစတင်တက်ကျိုး

ကီရပ်လီကတီ ဟုခေါ်ဆိုသည့် ပီလီ သူတို့နှင့်အတူ DCSD အတတ်ပညာပေးမှုများကို လက်ခံရရှိရန်အတွက် တစ်ဖက်ကတည်းက လက်မှတ်ရေးထိုးရန် လိုအပ်ပါသည်။ ပီလီအလီအေ တစ်ဖက်ကတည်းက နီကစတင်တက်ကျိုးတစ်ဖက်ကတည်းက လက်မှတ်ရေးထိုးရန် လိုအပ်ပါသည်။ DCSD အပူပေးမှုပေးမှုများကို နီကစတင်တက်ကျိုးတစ်ဖက်ကတည်းက လက်မှတ်ရေးထိုးရန် လိုအပ်ပါသည်။

DeKalb County School District သည် ဥပဒေနှင့်အညီ Children's Online Privacy Protection Act - COPPA (ပုဂ္ဂလိက အချက်အလက်ပေးမှုများကို ကာကွယ်ရန်အတွက် အသုံးပြုမှုများကို ကန့်သတ်ရန်အတွက်)၊ Children's Internet Protection Act - CIPA (ပုဂ္ဂလိက အချက်အလက်ပေးမှုများကို ကာကွယ်ရန်အတွက်)၊ Family Education Rights and Privacy Act - FERPA (ပုဂ္ဂလိက အချက်အလက်ပေးမှုများကို ကာကွယ်ရန်အတွက်) တို့ကို လက်မှတ်ရေးထိုးရန် လိုအပ်ပါသည်။

DeKalb County School District တစ်ဖက်ကတည်းက ပုဂ္ဂလိက အချက်အလက်ပေးမှုများကို ကာကွယ်ရန်အတွက် ပီလီအလီအေ တစ်ဖက်ကတည်းက လက်မှတ်ရေးထိုးရန် လိုအပ်ပါသည်။ DCSD လူမှုကွန်ယက်ပေါ်တွင် ပီလီ လက်မှတ်ရေးထိုးမှုများကို ကာကွယ်ရန်အတွက် ပီလီ သူတို့နှင့်အတူ မှတ်ပုံတင်မှုများကို ကာကွယ်ရန်အတွက် လိုအပ်ပါသည်။

အဲ(ပ)တင်ရန်တက်ကျိုး

DeKalb County School District သည် ဥပဒေနှင့်အညီ အဲ(ပ)တင်ရန်တက်ကျိုး အချက်အလက်ပေးမှုများကို လက်မှတ်ရေးထိုးရန် လိုအပ်ပါသည်။ ပီလီအလီအေ အပူပေးမှုများကို နီကစတင်တက်ကျိုးတစ်ဖက်ကတည်းက လက်မှတ်ရေးထိုးရန် လိုအပ်ပါသည်။ DeKalb County School District ကာကွယ်ရန်အတွက် ပီလီ သူတို့နှင့်အတူ မှတ်ပုံတင်မှုများကို ကာကွယ်ရန်အတွက် လိုအပ်ပါသည်။

ထဲဒ် ကိုအပူပေးမှုတစ်ဖက်ကတည်းက အချက်အလက်ပေးမှုများကို ကာကွယ်ရန်အတွက် အဲ(ပ)တင်ရန်တက်ကျိုးတစ်ဖက်ကတည်းက လက်မှတ်ရေးထိုးရန် လိုအပ်ပါသည်။

စုအိတ်လီး လာ ပီလီ လာအဟေးဂီ၊ လီမာ မတမာ တင်ဟုန်ကွန်အီအဂီ

လာတင်တင်တင်အလီ ပီလီ ဒီး မတမာ ပီလီအချက်အလက်ပေးမှုများကို လီမာကွန်အီ မတမာ တင်ဟုန်ကွန်အီ ဖဲတင်ဟုန်ကွန်အီ ပုဂ္ဂလိက အချက်အလက်ပေးမှုများကို ကာကွယ်ရန်အတွက် လိုအပ်ပါသည်။

စုအိတ်လီး လာ ပီလီ လာအဟေးဂီ၊ လီမာ မတမာ တင်ဟုန်ကွန်အီအဂီ

လာတင်တင်တင်အလီ ပီလီ ဒီး မတမာ ပီလီအချက်အလက်ပေးမှုများကို လီမာကွန်အီ မတမာ တင်ဟုန်ကွန်အီ ဖဲတင်ဟုန်ကွန်အီ ပုဂ္ဂလိက အချက်အလက်ပေးမှုများကို ကာကွယ်ရန်အတွက် လိုအပ်ပါသည်။

Internet Connectivity Device (ပီလီအလီအေအပူပေးမှုများကို ကာကွယ်ရန်အတွက်)

<p>ပီလီအလီအေ/တင်ဟုန်ကွန်အီ/ဟေးဂီကွန် လာတင်တင်တင်အလီအဂီ</p>	<ul style="list-style-type: none"> • တင်ဆိတ်လဲ ပီလီအလီအေအပူပေးမှု (\$90.00 ဒီးသန့်ထိတ်အသး လာ ပီလီအလီအေအပူပေးမှုကို ကာကွယ်ရန်အတွက်)
<p>ပီလီအဟေးဂီ-လာတင်တင်တင်အလီအဂီ</p>	<ul style="list-style-type: none"> • ပီလီအဟေးဂီတစ်ဖက်ကတည်းက ကာကွယ်ရန်အတွက် DCSD ကရု လာကဆာတင်လာ မှတ်ပုံတင်မှုများကို ကာကွယ်ရန်အတွက် လိုအပ်ပါသည်။ တင်ဟုန်ကွန်အီအဂီ မှတ်ပုံတင်မှုများကို ကာကွယ်ရန်အတွက် လိုအပ်ပါသည်။

*တင်ဆိတ်လဲ ပီလီအလီအေအပူပေးမှု ပုဂ္ဂလိက အချက်အလက်ပေးမှု ပီလီ, တင်ဟုန်ကွန်အီအဂီ, ပီလီအလီအေအပူပေးမှုတင်ဟုန်ကွန်အီအဂီ လာပုဂ္ဂလိက အချက်အလက်ပေးမှု ပီလီ တင်ဆိတ်လဲတစ်ဖက်ကတည်းက လိုအပ်ပါသည်။



တၢ်ဟ့ၣ်ကွၢ်-

ပီးလီၤအံၤ မ့ၢ်ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ကွၢ်အီၤဖဲ တၢ်ဟ့ၣ်လီၤအီၤဆူ ပုၤကိၣ်ဖိအခါ, ပုၤကိၣ်ဖိ ဒီး မိၢ်ပၢ်/ပုၤကွၢ်ထွဲကဟ့ၣ်ကွၢ်တၢ် တဖၣ် ကဘၣ်ဟံးန့ၢ် မ့ၢ်ဒါလၢ-

- ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါ ကိၣ်ပုၤပၤဆုၢ်ရဲၣ်ကျဲၤတၢ်
- ဆိးထီၣ်ဆူပၤကီၢ်အအိၣ်
- ဟ့ၣ်တၢ်ဆီတလဲအပူၤ ပုၤပုၤ

တၢ်လီၤတူၢ်လီၤကၢ်လၢကဟ့ၣ်ကွၢ် ပီးလီၤ မ့ၢ်တမ့ၢ် တၢ်ပီးတၢ်လီၤတဖၣ် ဖဲ တၢ်ဆုၢ်ခိ/တၢ်ဆိကတီၢ်ကွၢ် လၢကိၣ်အခါ-

ပုၤကိၣ်ဖိလၢတၢ်ဆုၢ်ခိအီၤ မ့ၢ်တမ့ၢ် ဟးထီၣ်ကွၢ်လၢကိၣ် ဒီး လီၤတူၢ်လီၤကၢ် လၢကဟ့ၣ်ကွၢ် ပီးလီၤ မ့ၢ်တမ့ၢ် တၢ်ပီးတၢ်လီၤ တမံၤလၢ်လၢ်န့ၢ် အိၣ်ဒီး အမူအဒါ လၢကဟ့ၣ်တၢ်ဆီတလဲပီးလီၤအပူၤပုၤပုၤ လၢ ပီးလီၤလၢအိၣ်ဒီးတၢ်ဘျးစဲအ့ထၢ်န့ၢ် အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ.

မိၢ်ပၢ် အတၢ်ဟ့ၣ်ခွဲး ဒီး တၢ်ဘိးဘၣ်ရၢလီၤ

ခိဖျိဆဲးလီၤမံၤလၢတၢ်အၢ်လီၤအီၤအံၤအပူၤ, နဒုးန့ၣ်ဟံးဖျါထီၣ်လၢ နဖးဒီးန့ၢ်ပၢ် တၢ်န့ၣ်လီၤတဖၣ်လၢ လံာ်တီၢ်မိအံၤအပူၤ ဒီး တူၢ်လီၤ တၢ်ထုးထီၣ်ဟ့ၣ်လီၤပီးလီၤဆူပုၤကိၣ်ဖိအအိၣ်လီၤ. နန့ၢ်ပၢ်လၢ Internet Connectivity Device (ပီးလီၤလၢအိၣ်ဒီးတၢ်ဘျးစဲ အ့ထၢ်န့ၢ်) အံၤမ့ၢ်ဝဲဒၣ် DCSD အတၢ်စုၤလီၤခိၣ်ခိၣ် ဒီးတၢ်ကဘၣ်ဟ့ၣ်ကွၢ်ဖဲ တၢ်မ့ၢ်ဟးထီၣ်လၢ ကီၢ်ရဲၣ်ကိၣ်လီၤကဝီၤ ဒီး/မ့ၢ်တမ့ၢ် တၢ်ဃုကဒါကွၢ်ဖဲန့ၣ်ကတၢ်အခါန့ၢ်လီၤ. နန့ၢ်ပၢ်လၢ နပုၤကိၣ်ဖိအိၣ်ဒီးမ့ၢ်ဒါလၢ ပီးလီၤ ဒီး တၢ်ပီးတၢ်လီၤ လၢအဟးဂီၤကွၢ်, လီၤမၢ်ကွၢ် မ့ၢ်တမ့ၢ် ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ကွၢ်အီၤအဂီၢ်တဖၣ် ဖဲ အဝဲဟံးခွဲ/အဝဲဟံးမုၢ် ကွၢ်ထွဲဝဲအခါ ဒီး အၢ်လီၤအီၤအံၤဒီး စ့အိၣ်လိးတဖၣ် လၢတၢ်ဟံးဖျါ ထီၣ်အီၤလၢလံာ်တီၢ်မိအံၤအပူၤန့ၢ်လီၤ.

နန့ၢ်ပၢ်ဒီးအၢ်လီၤလၢ, ဖဲန့ၣ်အိၣ်လၢတမ့ၢ်ကိၣ်တၢ်လီၤတၢ်ကျဲအဖီခိၣ်အခါ, နအိၣ်ဒီးမ့ၢ်ဒါလၢပုၤပုၤ လၢကကွၢ်ထွဲ ပုၤကိၣ်ဖိအတၢ်စုၤကိၣ် ပီးလီၤ ဒီး တၢ်ကဘၣ်စုၤကိၣ်ပီးလီၤအံၤ ထဲလၢ တၢ်သိၣ်လိ တၢ်ပညိၣ်တဖၣ်အဂီၢ်ဇီၤလီၤ. နန့ၢ်ပၢ်လၢ ပုၤကိၣ်ဖိန့ၣ်တၢ်ကဟံးဂ့ၢ်ဝီၤအီၤလၢ တၢ်မၤကမ့ၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီ ဖဲအဝဲသ့ၣ်မ့ၢ်စုၤကိၣ်ပီးလီၤ လၢတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဂဲၤလၢတၢ်ကြးတဘၣ် မ့ၢ်တမ့ၢ် တၢ်တြီအီၤတဖၣ်အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ.

နဒီးနပုၤကိၣ်ဖိ အၢ်လီၤတူၢ်လီၤလၢ DeKalb County School District အံၤ တအိၣ်ဒီး မ့ၢ်ဒါလၢ အဘၣ်ထွဲဒီး တၢ်ဖိတၢ်လံာ် ဟးဂီၤလၢ အကဲထီၣ်ခိဖျိ တၢ်ပညိၣ်အယိမ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်တပညိၣ်အယိမ့ၢ်ဂ့ၢ် ဒ်အမ့ၢ် တၢ်စုၤကိၣ်ကမ့ၢ်, တၢ်မၤဟးဂီၤ, တၢ်မၤတံာ်တံာ်, တၢ်န့ၣ်လီၤမၤဟးဂီၤ မ့ၢ်တမ့ၢ် မံာ်သ့ၣ်ဘၣ်ဟးဂီၤတဖၣ်ဘၣ်န့ၢ်လီၤ. ပုၤကိၣ်ဖိလၢအစုၤကိၣ်တၢ် တဂၤလၢ်လၢ လၢ တလူၤပိာ်မၤထွဲဝဲ DeKalb County School District အတၢ်စုၤကိၣ် အ့ထၢ်န့ၢ်လၢ တၢ်တူၢ်လီၤသ့ တၢ်အၢ်လီၤအီၤလီၤဘၣ်န့ၣ်, တၢ်ကဟံးဂ့ၢ်ဝီၤအီၤလၢ တၢ်မၤကမ့ၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီ တၢ်ဟံးပနီၣ်နီၣ်ထီၣ် လၢလီၤကဝီၤကိၣ် ပုၤပၤဆုၢ်ရဲၣ်ကျဲၤတၢ်ဆုၢ်န့ၣ်ဟံးလီၤဝဲ န့ၢ်လီၤ. ပုၤကိၣ်ဖိ အတၢ်လုၢ်သ့ၣ်ခါပတံာ်သဲးအံၤ ကကဲထီၣ်စ့ၢ်ကိး တၢ်မၤကမ့ၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီလၢအကြးဝဲဘၣ်ဝဲ တပူၤယီၤဒီး တၢ်ဟံးပတံာ်တစိၢ်တလီၢ်, တၢ်ဆိကတီၢ် တၢ်န့ၣ်လီၤမၤန့ၢ် တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ် လီၤဆီတဖၣ်န့ၢ်လီၤ.

မိၢ်ပၢ်/ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ် အမံၤ

(ဝံသးစူၤ ကွဲးလီၤမံၤ)- _____

မိၢ်ပၢ်/ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ် အတၢ်ဆဲးလီၤမံၤ- _____ မုၢ်နံၤ - _____



ပျက်စီးမှု တုံ့ပြန်ရေးအစီအစဉ် နှင့် တုံ့ပြန်ရေးအစီအစဉ်

1. ယကအံ့ထွဲကွပ်ထွဲပီးလီလါ ကိုဟ့ၣ်နီၤလီၤယၤန့ၣ်လီၤ.
 - a. ပျံၤဖိ ဒီး ခုဘၢၣ်(လ) တဖၣ်ကဘၣ် တၢ်ထၢန့ၣ်လီၤအီၤ လီၤတံၢ်လီၤဆဲးဆူ ပီးလီတဖၣ်အပူၤဒ်သိး တၢ်ကဒိသဒါ တၢ်ဟးဂီၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.
 - b. ပီးလီ သ့ၣ်တဖၣ်အံၤ တၢ်တဘၣ်ဟံၣ်တၢ်အီၤလၢ စိၤထးဆီထူၣ် လၢတၢ်တသိးတံၢ်အီၤ, လၢသိလ့ၣ်အပူၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်လီၤလၢ တအိၣ်ဒီးတၢ်ကွၢ်ထွဲဘၣ်န့ၣ်လီၤ.
 - c. ပီးလီဒွဲပူၤတၢ်ဖိးတၢ်မၤတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲ (software)/ပီးလီအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲ (hardware) တၢ်ဂ့ၢ်ကီၤသ့ၣ်တဖၣ် မ့ၢ်အိၣ်ထီၣ် တခါလၢလၢန့ၣ် ယဟံၣ်ဖျါထီၣ်အီၤခီဖျိ IQ တၢ်ကဲထီၣ်သး (Incident IQ) - တၢ်ဟ့ၣ်ပျက်စီးတၢ်မၤစၢၤအလီၢ် ဖိးထၢၣ် န့ၣ်လီၤ.
 - d. ကဟံၣ်ပီးလီလၢ ခိၣ်လၢအိၣ်ဒီး-တၢ်ဒိသဒါဂ့ၢ်ဂ့ၢ်, တၢ်ပၤယၢ် တၢ်ကိၢ်တၢ်ခုၣ် ဘၣ်လီၢ်ဘၣ်စးအလီၢ် ဖဲတစူးကါအီၤအခါလီၤ.
2. ယတဟ့ၣ်ဒီးလဲလီၤ ပီးလီလၢကိုဟ့ၣ်နီၤလီၤအီၤ အံၤဆူ ပျက်စီးတၢ်ကွၢ်ထွဲဘၣ် နီတဘျီ ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.
3. ယကဟံၣ်ယံၤပီးလီ လၢတၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ထံတၢ်နီတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.
4. ယတယုၣ်လီၤ, န့ၣ်လီၤမၤတံၢ်တံၢ် မ့တမ့ၢ် န့ၣ်လီၤမၤဟးဂီၤ ပီးလီတခါခါလၢ အဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်နီၤလီၤလၢကို မ့တမ့ၢ် လၢယၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.
5. **ယတကွၢ်ကျဲးစး** ဘျီဂ့ၢ်ထီၣ် တၢ်တမံၤမံၤဒီး ယပီးလီဘၣ် န့ၣ်လီၤ.
6. ယကဒိသဒါ ပီးလီ လၢကိုဟ့ၣ်နီၤလီၤအီၤ ခီဖျိ တၢ်စိၤအီၤလၢ တၢ်ဒါလၢ တၢ်ဟ့ၣ်လီၤယၢ်အီၤန့ၣ်လီၤ.
7. ယကစူးကါပီးလီလၢ ကိုဟ့ၣ်နီၤလီၤအီၤ လၢ ကျဲလၢအကြားအဘၣ်ဝဲဒီး တုၤထီၣ်ထီၣ်ဘးဝဲ ကိုအတၢ်မုၢ်လၢကွၢ်စိ လၢကိုမ့ၢ်ဂ့ၢ်, ဟံၣ်မ့ၢ်ဂ့ၢ်, ဖဲတၢ်လီၢ်အဂၤ တပူၤလၢလၢန့ၣ်လီၤ. ယမ့ၢ်စူးကါ ပီးလီလၢ ကျဲလၢ အတကြားတဘၣ်ဘၣ်န့ၣ် ယကိုကဟံးဂ့ၢ်ဝီယၤလၢ တၢ်မၤကမၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီအယီၤန့ၣ်လီၤ.
8. ယတကယၢကယဲထီၣ် (ဒ်အမ့ၢ် စးခိကျဲးစဲ, တၢ်ပနီၣ် ဒီးအဂၤသ့ၣ်တဖၣ်) လၢ ပီးလီလၢကိုဟ့ၣ်နီၤလီၤအီၤတဖၣ်အလီၤဘၣ်. ယတတြျံၣ် သံကွံာ်ဝဲ စံရံယၢၣ်(လ)နီၣ်ဂံၢ် စးခိကျဲးစဲ လၢအအိၣ်လၢ ပီးလီလၢကိုဟ့ၣ်နီၤလီၤအီၤ တခါလၢလၢအလီၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.
9. ယန့ၢ်ပၢၢ်လၢ ပီးလီ လၢကိုဟ့ၣ်နီၤလီၤအီၤ အံၤကဘၣ်တၢ်သမံသမံးဒီးသမံထံအီၤ တဘျီလၢလၢသ့ဝဲလၢတလီၣ်ဘၣ်ဝဲ တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါဆီန့ၣ်လီၤ. **တၢ်တအိၣ်ဝဲနီတမံၤလၢ ယမၤ မ့တမ့ၢ် လၢအအိၣ်လၢ ပီးလီအပူၤအံၤ လၢအမ့ၢ်ဝဲ နီၢ်ကစၢ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.**
10. ယတဟ့ၣ်နီၤလီၤ ယနီၣ်ဂံၢ်ခူသ့ၣ် (password) ဆူပူၤအဂၤတဂၤလၢ လၢအတမ့ၢ်ဝဲ ယကိုသရၣ်သရၣ်မ့ၢ် မ့တမ့ၢ် ပျက်စီးတၢ်ခိၣ်ပျဲလၢ ယကို မ့တမ့ၢ် ယမိၢ်ပၢ်/ပျက်စီးထွဲတၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.
11. ယန့ၢ်ပၢၢ်လၢ ပီးလီလၢအိၣ်ဒီးတၢ်ဘျးစဲအ့ထၢၣ်န့း န့ၣ်မ့ၢ်ဝဲဒ် DCSD အတၢ်စုလီၢ်ခိၣ်ခိၣ် ဒီးတၢ်ကဘၣ်ဟ့ၣ်ကွၢ်ဖဲ တၢ်မ့ၢ်ဟးထီၣ် လၢ ကီၢ်ရဲၣ်ကိုလီၢ်ကဝီၤ ဒီး/မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤလိမၤဒီးတၢ်ထီၣ်ကိုန့ၣ်အကတၢ် ဖဲတၢ်ယုကဒါက့ၤတၢ်အံၤ အခါန့ၣ်လီၤ.